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ŁUGU 
w pierwszych dniach stycznia Urząd Miasta 

przekazał na konto Powszechnego Banku 
~r;$podarczego ostatnią ratę spłaty zacią-

1 / tego tam kredytu . Tym samym miasto 
uwicz wydobyło się z zadłużenia. W 

momencie obejmowania stanowisk przez 
obecne władze, po ubiegłorocznych wyborach 
samorządowych , dług ten wznosił 4,5 miliarda 
złotych. Spłata była możliwa dzięki różnym 
posunięciom oscczędnościowym, nieraz ucią
żliwym dla miasta. Mimo to na ratuszu nie 
ukrywa się zadowolenia. 11 Był to jeden z 
naszych głównych celów. Odtąd pracujemy na 
swoim"- powiedział "NowervJ Łowiczaninowi" 
burmistrz Łukasz Kazłowski. 

Do kasy miejskiej dotat a zapowiadana 
subwencja rządowa w wysokości 13 mld. 
złotych. Do uchwalenia budżetu będzie można 
jednak przystąpić dopiero po wpłynięciu dotacji 
na wyko··· ywane siłam i Urzędu Miasta zadania 
zlecone przez administrację rządową (Urząd 
Stanu Cywilnego, Obrona Cywilna, dowody 
osobiste, Szkoły Podstawowe) . Prawdo
podobnie nie nastąpi to przed połową lutego. 

Być może w ciąg~ najbliższych kilku tygodni 
prowadzenie komunikacji m iejskiej w Łowiczu 
przejmie Polska Komunikacja Samochodowa. 
U podstaw pomysłu były dwie przyczyny: po 
pierwsze Urząd Miasta dopłaca co miesiąc do 
autobusów MZK około 170 milionów złotych, po 
drugie nad PKS-em zawisła gro:źba likwidacji 
oddziału łowickiejgo. Właściciel terenu przy ul. 
Bolimowskiej, na którym mieści się dotąd baza 
PKS wymówił przędsiębiorstwu prawo do 
korzystania z niego. W tej sytuacj i miasta 
zaproponowało PKS-owi układ: przejęcie 
deficytowej komunikacj~ miejskiej w zamian za 
prawo do korzystania z należącej do miasta 
bazy samochodowej na ul. Armii Krajowej 
(d .Zymierskiego), jeszcze za "czerwoną górą" . 
Bazę tę do niedawna wykorzystywało PBRol. 

PKS em 
po 

Na .mocy proponowanej umowy PKS b~lłby 
zobowiązany do utrzymania conajmniej 
dotychczasowej częstotliwości kursowania 
autobusów na dotychczasowych liniach. 
Zarząd Miasta zamierza zawrzeć umowę tylko 
na określony czas (np. 1-2 lata) na wypadek 
gdyby PKS słabo się z niej wywiązywał. Do 
rozwiązania pozostało wiele problemów natury 
prawnej (likwidacja MZK, przekazanie sprzętu 
itp.) . Rozmowy trwają. 
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;~vausE ; -1 Uratowaliśmy zakład 
dyrektorem zee "Syntex" rozmav1Ji~ ~·Jojciecl1 ~\J a ligórsk i 
li Panie Oyrektorze~pr~wadzona prz~z ~ana 

polityka zatrudn1en1a w Zakładzie Jes t 
tródłem wielu kontrowersj i ... 

Nie wiem, czy jest nadal, napewno była . Aby 
jednak móc ocenić moje poczynania trzeba 
sobie zdać sorawę ~ j akiej sytuacji zna l az
ło się . przedsięb iors two rok temu . W 1989r. 
prosperowaliśmy nie1le : duża inflacja spra 

wiła ,że był zby t na wszytkie produkty, 
szybki wzrost cen wpływał dobrze na ren
towność naszej produkcji,która przekroczył a 
40~.Płace zbliżyły s ic do innych za~ładów 
w branży. · 

Tragiczn · ok na drogach 

Pakiet ustaw reformujący gospodarkę został 
prz yjęty na ostatnią chwilę,przed końcem 
1989 roku,co było dużym mankamentem. Wie le 
spr aw nas zaskoczyło. Przede wszystkim nie 
liczyliśmy się z aż ta~ ogromnym spadkiem 
oodytu i to zarówno na przędzę jak i wyroby 
pończosznicze. W s tyczniu j~szcze jakoś 
szło dzięki s tarym zamówieniom, al e w luty:n 
nastąpiło generalne załamanie - a nada l 
nadchodził zakupiony wcześniej surowiec 'fi 1990 roku na drogach rejonu łowickiego 

„ \ stniały 122 wypadki drogowe, w których 
zginęło 39 osób, a 149 doznało obrażeń ciała. Był 
to rok najbradziej tragiczny, charakteryzujący się 
30% wzrostem liczby ofiar śmiertelnych . 

Podstawowymi przyczymani wypadków były: 

1) błędy osób pieszych - 19 wypadków w tym 
1 O pieszych nietrzeźwych 

2) stan nietrzeźwy kierowców - 23 wypadki 
3) nieprzestrzeganie pierszeństwa przejazdu -

28 wypadków 
4) nieprawidłowe wyprzedzanie lub wymijanie 

- 26 wypadków 
5) nadmierna, niedostosowana do warunków 

ruchu prędkość - 26 wypadków 
Z analizy wypadków za 5 lat wynika, że może 

nastąpić dalszy jeszcze wzrost liczby wypadków 
oraz, że ich skutki będą coraz groźniejsze. Rośnie 
przede wszystkim zagrożenie ze strony 
kierujących samochodami osobowymi. 

Tragedii na drogach nie udało się uniknąć 
mimo stosowania przez policję działań 
prewencyjnych i represyjnych. W roku 1990 
ukarano mandatami karnymi 9.655 osób na 
sumę 57.897.000 zł w tym za wykroczenia w 
~hu drogo~m 8.776 osób na sumę 54.688r000 

t 11. l\Jie kwota jest tu przerażająca a ilość osób nie 
._,,zastrzegających przepisów o ruchu 
drogowym. Podstawowe wykroczenia, za które 
nakładano mandaty w ruchu drogowym to : 

- przekroczenie dozwolonej szybkości 2.232 
- wymuszanie pierszeństwa przejazdu 458 
- nieprawidłowe wyprzedzanie, wymijanie 1.931 
- błędy kierowców wobec pieszych 488 
- błędy pieszych na drogach 458 
- inne mniej groźne 3.209 
- razem 8. 776 

.~ · 1990 roku zatrzy1l8rlO 340 osobom pr::lw==l 
jazdy a 295-c iu użytku.i~cymi. nir?sprawne po
jazdy dowody re.i~s tracy .ine . 

W roku 1990 ogólnie sporządzono 886 
wniosków o ukaranie do kolegium ds wykroczeń 
z tego aż 704 za wykroczenia w ruchu drogowym. 
Podstawowe wykroczenia, za które sporządzono 
wnioski o ukaranie przez Kolegium to: 

- nadmierna szybkość 3 
- nieprawidłowe wyprzedzanie, wymijanie 11 
- wymuszanie pierszeństwa przejazdu 7 
- błędy pieszych 28 

nietrzeźwy kierujący pojazdem 
mechanicznym 231 

- nietrzeźwy kierujący innymi pojazdami 411 
- inne 13 
- razem 704 
Szanowni Państwo, te liczby są przerażające . 

Apelujemy o ostrożność na drogach a unikniemy 
tragedii. 

Podkomisarz Mirosław Owczarek 

z i~ortu. Zapasy sięgnęły 2,5 miliona par , 
tj .całomiesi~ezoej produkcji. 
Czekaliśmy jeszcze do wiosennej giełdy ·"' Po 
znaniu, ale tam okazało się wyra1nie , że 
w kraju jest naciniar produkcji pończoszni
czej. Konieczne było dostosowanie asorty
ment u i wielkości produkcji do zapotrzebo
wania rynku. W końcu marca podjąłem decyzję 
zlikwidowania nocnej zmiany w ciągu poń
czosznićzym. Oznaczało to grupowe zwolnie
·tia. lqcznie w ciągu roku zmniejszy l iśmy 
zatrudni enie o około 1000 osób. 

li Zdawał sobie Pan sprawę z tego, czym dla 
ludzi są tak masowe zwolnienia w wiodącym 
zakładzie w mieście 

Była to wyjątkowo trudna decyzja,sprawa 
być al bo nie być zakładu jako takiego. 
Jestem przekonany, że gdyby nie to,dziś 
trzeba by było rozpoczynać postępowanie 
upadłościowe . dokończenie na str ._a 

• 

Ilu nas jest? 
Pod koniec 1990 roku liczba mieszkańców 

Łowicza przekroczyła 30.750 osób, a gminy 
· Łowicz 7750 osób. W łowickim szpitalu urodziło 
się 1229 dzieci (w pojedyńczych przypadkach z 
rejonu Skierniewic, Sochaczewa czy Brzezin). W 
Urzędzie Stanu Cywilnego zanotowano 430 
zgonów na tere(lie miasta i 75 na terenie gminy . 
Zawarto 224 związki małżeńskie w mie~cie I 56 w ••• gm1n1e. 



poczta na Zduńskiej · 
Urząd Pocztowo-Telekomunikacyjny otworzy 

wreszcie w Łowiczu placówkę, która zastąpi 
zlikwidowaną na Rynku Kilińskiego . Burmi
strzowi Kazłowskiemu udało się w bezpośredniej 
rozmowie nakłonić dyrekcję UPT w Skier
niewicach do przejęcia oferowanego przez 
miasto lokalu w tzw. "Domu Chleba" przy ulicy 
·zduńskiej . . Dotąd mieści się w nim sklep 
odzieżowy. Mimo początkowych oporów Poczta 
nie zrobi złego interesu: Urząd Miejski nie będzie 
żądał wysokiego czynszu. Natomiast wiadomo, 
że zlikwidowana placówka na Rynku Kil ińskiego, 

a więc w tym samym rejonie, była najbardziej 
rentowną w mieście. 

M1mo, iż j eden z radnycn S t\vierdził, że 

samorząd l oka lny nadal jest ograniczaną 
prze z ustawy fikcją, co pa r a li żuje wi c i e 
cennych inicjatyw, to j ednak or z ys łuchuj~c 
się dyskusji na zorganizowanym 16 s tyc znia 
przez ł owi ck~ " Solidri rność " spoti<aniu 4 
członków Rady Mias ta l owicza z mi eszknńcami 
można mieć było nieco odmie nne zdanie . 

Do gruntownej reformy funkcjonowania 
instyt.ucji sportowych i kulturalnych w Łowiczu 
przygotowują się władze miasta. Zamierza się 
utworzyć jeden Miejski Ośrodek Sportu, który 
obejmował będzie wszystkie obiekty sportowe. 

uprawiane w Łowiczu dyscypliny oraz sport 
masowy. Radzie, która ma być po cz('-t
organem decyzyjnym, a po części doradcz') ..• 
przy burmistrzu przewodniczy Maciej Sikorski
trener judoków MKS "l.ryw". 

Reforma organizac·i sportu i kultury w mieście 
Jego działalność będzie finansowana cen- Na podobnych zasadach jak sport będzie 
tralnie- z ratusza. W ten sposób wyeliminuje się "' ·'"zorganizowana działalność kulturalna w 
fikcję samofinansowania sportu (fundusze na mieście. Jednoosobowo kierowany Miejski 
działalność dotychczasowego OSiR pochodziły Ośrodek Kultury, jaki zamierza się utworzyć 
z dochodów z hotelu) i spróbuje zmniejszyć obejmie Miejski Dom Kultury na ulicy 
koszty Gedne instytucje sportowe wystawiały Podrzecznej 20 i Miejską Bibliotekę Publiczną a 
drugim rachunki na korzystanie z urządzeń, także wszystk ie inne placówki kulturalne, które 
często z narzutami, a za wszystko i tak nie będą w stanie funkcjonować samodzielnie, 
ostatecznie płaciło miasto). lecz będą wymagały finansowania ze strony 

12 stycznia powołano Radę Sportu, w skład miasta. 
której weszło 6 osób reprezentujących 
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•vyc h w m ieśc ie. Miesz~ańcy mÓ\vi 11 leż o bul 
\1c r s uj<Jc yrn f al<c i e poz os tawania na stanowi s 
i< ach dyrcl< to ró~" niel< tó ryctl szkó ł pods ta„o
wych znanych ze swoich stalinowsk i c h prze
l < onnń. P Jda ły \v tyrn kontekście nazwiska p.p . 
Krupińsk ie•.JO i JJgodzi1,skieno. O i ch zwol 
nie nie do i<o1~ca teno r oku szkolner.JO zwróc iła 

·Społemowskie gry 

Czy samorząd jest. 1·kcją? 

Jeśli do 26 stycznia PSS "Społem" nie urządzi 
w lokalu obok restauracji "Polonia" baru 
mlecznego, Zarząd Miasta wymówi Spółdzielni 
to pomieszczenie. Zgodnie z umową sprzed kilku 
miesięcy pozostawiono w użytkowaniu "Społe( ·> ~ 
4 sklepy będące własnością miasta, w zamian ..__I 
co organizacja ta miała otworzyć w Łowiczu bar 
mleczny. Zamiast niego otwarto . „ "Bar popu
larny", w którym w miejsce tanich pierogów 
leniwych, klusek, białej kawy czy mleczka 

Kilka ot1nowi edz i rRdnych (K r zys zto f <l 
Faf lńsl<ieqo, Zbignlewa Jędrzejewsl<i coo , Ry
szard<-l Rybusa, Zb i gni ewn Trojanowski ego ), a 
także obecncno na spotkBniu burmis trz~ lu
kasza K a złowskiego po twi erdzało oqraniczo
ny zas i~g upr awnień samorz~du . Okazało s i ę 
np. jal< niewi e 11~1 wpł yw maj~ wł adze mi as ta 
na dział ani a po licj i ( n ie mówi (JC ju ż o obsa 
dzi'e s t anowi sl<n i<ornencłanta). Nie znaczy t o, 
że n ie robi s i ę nlc w ld e runku zapewnienia 
bezpieczeństwa i po r z~(Jkl.J na ulicach (m.in. 

w ón1 targowe w rejonie targow icy). PodjQ 
t e już dawno s t arania o utworzenie policj i 
l ol< a lnej być może już wkrótce dadz~ widocz-
11c e f el< t y . 

Py t ano radnych o skarn1a 1 i cz ny "wys tróJ" 
n i ek t ó r ycll sk lcpt5\v, fJ ł ó\-1nie " społ~mowsk i ch" 
(zami as t szyb w ol<nact1 przyspawana do futry 
ny U lacha, :<raty w o~nacl1 n1a lowanc na ko l or 
1-upełnie n i.c przys taj;łCY do tlarwy elewacj i) 
I na t o , jak wynika z odpowiedz i, władz~ 
mi as t a majQ n i ewiel ki wpływ. Hównież we 
wszys t kich spra\vach dotyCZQcych telekomuni 
l<acji burmis t rz może j e dynie zwracać się do 
dyrektora UP T z proś~~ -

S~ jednak probl e1ny, któryct1 rozw i ązanie 
leży w oesti i wlatJz miejskich, a mimo to. 
nic się w t ych sprawach nie robi . Ki erowa
no do radnych pretensje o broi, oorzQcJku na 

Sza 
wra 

t • 

Siostry Miłosierdz ia, popularnie zwane 
szarytkami pracowały w łowickim szpitalu 
jeszcze pod koniec lat pięćdziesiątych . Do dzisiaj 
trzy z nich przetrwały w mieście w małym 
mieszkanku na Przyrynku , udzielając różnorakiej 
pomocy osobom chorym. Jest szansa, ze w 
najbliższych latach wrócą do Łowicza w większej 
liczbie. Z woli prywatnego ofiarodawcy otrzymały 
w posiadanie dom na ul. Armii Krajowej 
(d.Zymierskiego) 8. Poprzednie władze miasta 
zamieniły im go na budynek, w którym mieści się 
internat Liceum Ekonomicznego (na tej samej 
ulicy). Jeśli szczęśliwie uda się dokończyć 
budowę Liceum Ekonomicznego przy ul. 
Kaliskiej siostry przejmą już cały budynek i 
zorganizują w nim najprawdopodobniej ośrodek 
opieki nad osobami starszymi, obłożnie chorymi. 

Władze miasta noszą się też z zamiarem 

2 
przekazania szarytkom domu na Źymierskiego 8 
z przeznaczeniem na ambulatorium. 

s i ę do burmi s t rza " Soli da rność " pracm1ników 
Oświ a ty. Radni inte r pe l owani w t e j sprawi e 
powiedz ieli , ż8 oni mogą t ylko s tawi ać wnio!: 
l< i, a decyzję podejmu je bur 1nis trz. Tłumacz~ 
n ie teoo os t a tniego, że zwa lniając tych lu
dz i trzeba by było mieć ich .k im .?:"łs tQp ić i 
te oni j1~clnak "mocno się zmi enili'' ni e prze 
l<ona ło wielu z ooecnyct1 n:1 sai. i, a niekt~
r ycl1 wy1;atni e pocJirytowd ło . 

Podobnie ni eprzckonywuj~ce wyda ły s i ę 
zebranym wy j aśni eni a dl<1c1ego t ak dłu[~O 
trwa ły prace przy przekop i e pr zy wyloc i e 
Lduńskiej na Rynek Kościuszk i, nie zadowa
l a ł st an pozos tawionej po robotach 1ezdni. 
\I mi l czeniu pr z yję li niektórzy zebrani tak
że za~ewnienia burmistrza o jakośc i0wej 
Zllli nnie nn l epsze s tylu pracy urzędników 
.• , ratuszu . 

Porlczas sµo tkani a mówi ono też s poro o 
f innnsowych przeszkodach o~raniczających 
dz i a ł an i e wł adz miasta. One to np. unie
rnoż l i wi ają na r azie budmvQ sz~oły podstawo
wej na Os iedlu Bratkowice . 

Wydaje s i ę , i e gdyby ta~ i ch spotkań było 
więcej, zyskały by obie s trony . Mieszk ańcy 
111001 iby się p rzekona~ , że radni ni e s i edzq 
z za ł ożonymi rękami , ci zaś dos trzt:!g l iov 
i le jeszcze spraw ludz i boli. 

EWA /.li~ Z YGLÓO-l~,,L I GÓRSKA 

Powstaje 
Ko o Sybiraków 

Na odbytym w dniu 8 grudnia 1990 r. 
zebraniu wszystkich członków oddziału 
wojewódzkiego Związku Sybiraków w 
Skierniewicach zdecydowano o utworzeniu 
Koła Związku Sybiraków w Łowiczu 
Sochaczewie. 

Do zorganizo-.vania Koła w Łowiczu 
zobowiązano . członka Zarządu Oddz. 
Wojewódzkiego- Jerzego Jurewicza. Do 
Związku Sybiraków należy już piętnastu 
mieszkańców Łowicza. 

Przejśc iowo, do czasu znalezienia lokalu 
Koła i wyboru Zarządu członków ZwiązkuJ 
osoby ubiegające się o przyjęcie oraz 
sympatyków prosimy o kontaktowanie się we 
wszystkich interesujących ich sprawach 
telefonicznie z p. Jurewiczem, tel. 66-89. 
Zebranie organizacyjne Koła przewiduje się 
zwołać w m-cu lutym 1991 r. Członkowie 
związkµ otrzymają zawiadomienia. 

. I 

serwuje się np. kotlet schabowy. 

Nie pierwszy to przykład nieuczciwości 

dyrekcji łowickiej "Społem". Pisaliśmy już o spra
wie sklepu w biurowcu ŁSM przy ul. Starzyń

skiego. "Społem" wygrała w czerwcu 1990 r. 
przetarg na prowadzenie w tym lokalu sklepu 
owocowo-warzywnego. Wbrew zawartej umowie 
sprzedaje się tam do dziś - m imo gazetowej 
interwencji - artykuły chemiczne. Najwidoczniej 
w gmachu nad "Polonią" sądzi się, że: 

- ŁSM zapomni 
- PSS stoi ponad prawem 
- zainteresowani mieszkańcy i gazeta się znie-
chęcą 

Zobaczymy! 

Tańsze mleko r;: 
Łowicka "Solidarność" wraz z "Solidarnością 

Rolników Indywidualnych" mają zamiar wystąpić 
do Urzędu Miasta z prośbą o przyznanie im 
lokalu, w którym rolnicy zrzeszeni w "SAJ" 
mogliby sprzedawać mleko po cenie niższej niż 
żądana przez Spółdzielnię Mleczarską . Mleko 
byłoby przed sprzedażą pasteryzowane. Obni
żkę ceny można uzyskać przez uniknięcie 

gigantycznych kosztów przerobu, właściwych 

dla OSM i przez możliwość płacenia niewielkiego 
czynszu. 

Nie wiadomo jak na tę propozycję zareaguje 
burmistrz. Dotychczasowe doświadczenia z tego 
typu przedsięwzięciami nie są najlepsze. Ki lka 
miesięcy temu na prośbę Urzędu Gminy Łowicz 
przekazano w użytkowanie rolnikom sklep na 
Rynku Kilińskiego, nieopodal żłobka nr. 1. Miał 
być tańszy, gdyż sprzedaż miała odbywać się 

bez pośredruków. Dz iś ceny praktycznie nie 
odbiegają od średniej . Zarząd Miasta zobowią " 
Gminę do sprzedaży w nim warzyw, owocó t 
kwiatów w cenie o 15% niższ.ej niż gdzie indziej. 



Dyskusja w GS 

Do tej pory nie wiadomo co się dzieje z 
protokółem z kontroli, przeprowadzonej przez 
Naczelną Izbę Kontroli w łowickiej Gminnej 
Spółdzie l ni. Mógłby on posłużyć obecnemu, 
nowemu prezesowi przynajmnej do realizacji 
wniosków. Protokół ten został pokazany w Pro
kuraturze Rejonowej Sekretarzowi Zarządu NSZZ 
"Solidarność" Ziemia Łowicka przez Pana 
Prokuratura Motyl i ńskiego i wg jego oświa
dczenia miał być doręczony do GS w dniu 
następnym. Jakie siły temu przeszkadzają? 

Poprzedni prezes został odwołany za 
niegospodarność, ale w świetle prawa decyzje 
jego były zgodne z uchwałami Rady Nadzorczej 
Spółdzielni. . 

Takich ciekawostek mogłoby być więcej. 
Dlaczego więc o ustaleniach NIK-u nie są 

Serdecznie dziękujemy 
za trud i zaangażowanie1 za czas i 

nerwy, które poświęcili sprawie 
telefonizacji Osiedli M.Konopnickiej , 

i Szarych Szeregów Państwo : 
I\• 

I Krysia Kucińska • Jadzia Iwiaczak • 
•An~ Andl"llj Skowroń • • Jfny ; . • 8adari Girdek • 

Mieszka1icy w /w osied.li : 
• Wotniaccy • Janczewscy • 
• Pełkowie • Skowrońscy • Jezierska 

powiadomieni do tej pory prawowici właściciele 
Spółdzie lni tj: członkowie i władza GS- Rada 
Nadzorcza? Co Pan na to, Panie Prokuratorze? 

Sprawa protokółu była jedną z najwa
żniejszych poruszanych 11 .01 .1991 roku na 
spotkaniu Zarządu NSZZ "Solidarność" z Zarzą
dem GS Łowicz . W spotkaniu uczestniczyli 
przedstawiciele Zarządu Miejskiego NSZZ 
"So l idarność"- przewodniczący- Adam Skone
czny i sekretarz- Jacek Skierski. 

Przedstawiciele "Solidarności" w swoicn wy
powiedziach zarzucali prezesowi dominację nad 
pracownikami, szczególnie członkami "Solidar
ności", wprowadzanie atmosfery zastraszania, 
czego dowodem była odmowa uczestniczenia w 
zebraniu większości członków 11Solidarności" 
obawiających się o swoją pracę. 

Zarzucali prezesowi też niewłaściwe 
wydatkowanie pieniędzy, a także brak właściwej 
organizacji pracy w zakładzie produkcyjnym u 
tych kierowników, którzy bardziej operatywni są 
w prowadzeniu swoich interesów, wykorzystując 
do tego czas przeznaczony na pracę w GS. 

Ustosunkowując się do problemów 
poruszanych przez członków Zarządu 
"Solidarności " GS, pan prezes nie w pełni mógł 
wytłumaczyć się ze swoich decyzji, chociażby 
personalnych czy organizacyjnych. 

Dla prz.edstawicieli Zarządu Miejskiego NSZZ 
"Solidarność" ze spotkania wynikają 2 najwa
żniejsze wnioski- organizacjom NSZZ "Solidar
ność" mniej prężniej działającym konieczna jest 
pomoc i systematyczna opieka. Sprawy zaś 
zasygnalizowane przez organizację związkową 
"Solidarność" pozostawimy refleksji członków 
Spółdz ielni i jej władzom. 

Dlaczego? Uważamy, ie wiele pr w o t tu 
· n ledopowiedzianych do końca przez obydwl 
strony. Z jednej strony głios "Solidarności"- nie 
zawsze pewny, nie zawsze odważny, nie zawsze 
zorientowany we wszystkim, z drugiej strony głos 
mocnych prezesów 1 doświadczonych w 
strukturach spółdzielczych i znających 
mentalność jej członków, ale także potrafiących 
korzystać z przepisów prawa spółdzielczego. 

W najbliższym czasie odbędą się w GS-e 
wybory do władz NSZZ "Solidarność". 
Wszystkich członków obecnych i przyszłych 
prosimy o aktywny udział w zebraniu. 

Pan prezes, za co dziękujemy, obiecał 
udzielić wszelkiej pomocy w zorganizowaniu 
zebrania, a także zadeklarował chęć współpracy 
z naszym Zarządem NSZZ "Solidarność" przy 

GS. Jacek Skierski 

PoV\rrót Księcia Józefa 
W ostatnich dniach powrócił do Lice 

urn Og6łnokształc1cego w lowiczu portret 
Księcia Józefa Poniatowskiego. Został 
on przed laty oddany na przechowanie 
pani Teresie Przybyłowicz przez 6wczes 
nego dyrektora Liceum Juliana Ole~l<ie
wicza. Jak wiadomo Książę Józef Ponia
towski był patronem przedwojennego Gim 
nazjum, którego tradycji kontynuatorem 
jest dzisiejsze Liceum • 

Dyrekcja, grono pedagogiczne , mło- · 
dzież i wszyscy pracownicy szkoły 
składają tą drogą serdeczne podzięl<owa 
nie za przechowanie por tretu riar'is twu 
Alinie i Bolesławowi Przybyłowiczom. 

------~----~-------------~-----------------------~------.._.__, _____ ~~M, __ ...,_. ________________________ __. __ ~ _________ .._,._ 

Uratowaliśmy 
zakład 

jol<ończenie ze str. -:1 

li Zwi~zki zawodowe poparły te zwolnienia, 
narażaj~c się na wiele zarzutów ... 

Gdyby nie poparcie ze s trony związków, 
głównie Komisji Zakładowej "Solidarności ", 
a także Rady Pracowniczej postępowanie 
takie byłoby ni e....możliwe . Podpisałem 
z nimi wtedy porozumienie.Oni wyraz i l i 
zgodę na gruoowe zwolnienia do końca czerw
ca ,a ja zapewniłem,że ci pracownicy,k tórzy 

~akładzie zostaną,będą zarabiać w 1 ęcej. 
\ ~ acywałem na konie~ grudnia średnią płacę 

l, l mln złotych.Osiqgnęliśmy 1,4 - 1, 5 mln 
Oodatkowo, mimo,że porozumienie rrnie do tego 
nie zobowiązywało,każdą zwolnioną osobę 
konsultował9Tl ze związ~ami . 

Zwalnialiśmy przede wszystkim ludzi,dla 
których praca w "Syntexie" nie były jedy
nym trćdłem utrzymania. My~lę,że dużo błę
dów nie popełniliśmy ,bo do sądu pracy i do 
l<omisji pojednawczej trafiło stosunkowo 
niewiele spraw. 
li Jaxie efekty dały te, posunięcia? 

O pł acach już mówiłem.Absencja spadła wyrat 
nie : w 1989 codziennie ponad 300 osób prze 
bywało na zwolnieniach lekarskich, w I po- · 
łowie 1990 roku niemal nikt.Teraz gdy jut 
nie zwa lniamy · znowu się trochę pogorszyło .. 
Ale przede wszystkim uratowaliśmy zakład~ 
W warunkach normalności ekonomicznej mamy 
około 15 mil iardów zysku,rentowność ok.12% 
Produkcja pończosznicza spadła z 40 do 30 , 5 
miliona par,czyli o 24 \,ale przy spac1.<u 
zatrudnienia o 40 % ( od l,I.1991 zatr~d
nialiśmy tylko 1624 osoby ) oznacza to duż~ 
wzrost wydajności pracy. Sprzedaliśmy ca ł e 
zapasy ,bo oferowaliśmy zawsze cen~ nieco 
niższe od konkurencji i uatrakcyjniliśmy 
wzory. Widzę w tym znak dostosowania się 
do praw rynku. 

tzej z przędzą: małe zapotrzebowanie ryn~ 
lkJ' i słaba jakość naszej przędzy (stare·ma
~~yny~ spowodowała,że produkcja spadła 

o 61 .%. Na tym \'łydz i ale '\:rzymamy nadal 150 
ludzi ,dla których właściwie nie ma pracy. 
ale kłórych - jako doświadczonych pracowni
ków - związki zawodowe każą trzymać za 
wszelką cenę. Próbujemy sami zmieniać kon
stru~cję maszyn,rozpatrujemy możliwość re
zygnacji z produkcji P,rzędzy na sprzedaż, 
może i~ortu przędzy,może zakupu nowoczes
nej maszyny tekstur~jącej przędzę - decy
zję trzeba będz ie podj~ć w najbliższych 
tygodniach. 

A co dalej z produkcj~ pończoszniczą? 
W IV ~wartale 1990 r.kupiliśmy za 6 mld H 
16 włoskich automatów pończoszniczych \ 
i chcemy kupić 40 dal.szych, sterowanych kom
puterowo. ,Winno to dać nowe wzory,ułatwić 
Zbyt. 
Chcemy też rozpocząć produ~cję el egancki ej 
"konfekcji dziewiarskiej" (kostiumy damskie, 
biustonosze,męskie slipy itp.)z tzw "bawe ł 
ny marceryzowanej",lekko połyskującej. 
Odpowiednia włoska maszyna przejdzie u nas 
w I kwartale pierwsze próby. 
Mamy zgodę na prowadzenie impor tu i ekspo
rtu we własnym zakresie i zaczynamy poszu
kiwać nowych rynków zb.ytu,na tradycyjnycn 
handlujemy przez Centralę HZ "Tricot" 
z lodzi. Nadal jednak w wielu przypadkach 
bardziej się oołaca sprzedawać w kraju · 
(za parę skarpet około . 6000 ~)nit za gra
nicą (około 0,5 dolara) • 
Przede wszystkim jednak chcemy usprawnić 
organizację produkcji w fabryce : zreduko
wać liczbę automatów z 800 przestarzałych 
do 400 nowoczesnych, pogrupowanych w gnia
zda technologiczne,zapewniających tę samą 
wielkość produkcji co dzisiaj przy większym 
asortymencie. Usamodzielnimy poszczególne 
rodzaje produkcji, z czasem także od strony 
ekonomiczno- finansowej.Już teraz zresztą 
ki erownicy podej!TlJj~ większość najważniej
szych decyzji

1
do mnie przychodzą wtedy,gdy 

uznają to za stosowne.Ja wyznaczam tylko 
strategiczne cele przedsiębiorstwa. 
li Czy '.'Syntex" myśli o prywatyzacji ? 

t-b.tywacje finansowe ncf>ewno skłA~lśj~ do 
przekształceń własnościowych.Chciałbym,by 
rok 1991 był rokiem przygotowawczym,by 
wyspecjal~zowana fiema oceniła kondycję 
finansową przedsiębiorstwa,dokonała wyceny 
jego majątku. Sądzę jednak,że przekształ-

J , 

cenie całego zakładu w spółkę skarbu pań
s twa i następna sprzedaż jest nierealna. 
Aby robotnicy uznali prywatyzację za coś 
korzystnego z ich punktu widzenia tzw. 
"fundusz przeds iębiorstwa'' · (wypracowany 
w ciągu minionych 1at0 powinien być roz
dany pracownikom bezpłatnie,a jedynie '' fun
dusz założycielski" pochodzący od państwa 
- sprzedany . 

li Jest Pan znany w lowicLu jako człowiek 
dawnego aparatu partyjnego.Jak się Pan 
czuje na stanowisku, które wymaga ciągłych 
kontaktów ze związkami zawodowymi, w tym 
i z "Solidarnością" ? 

Jestem dyrektorem od l stycznie 19S9r. 
Wygrałem konkurs na to stanowisko,a nieza
leżnie otrzymałem \'łyratne poparci e Rady 
Pracowniczej a także Klubu ~~istrza, w któz.. 
rym . było wielu członków wówczas jeszcze 
nielegalnej Solidarności".Uważam,że życio
rysu człowieka się oie zmieni, winno się 
za to ocen i ~ć ~yni ki jągo p-~ : y . A ~yniki 
są takie , że za'<ład wyszedł 11d prostą , a lu
dzie w nim zatrudnieni zarabiają dziś wię
cej niż wynosi średnia l<rajowa. Chcę by 
płace mogły rosnąć dalej. Zawsze uważałem 
zresztą,że "Solidarność" była potrzebna 
i krajowi i "Syntexowi". Mimo różnic zdań 
i ~imo twardych targów w różnych sprawach 
współpraca z Komisją Zakł adffi!ą "S" podob
nie zresztą jak z drugim związkiem i z Ra
dą Pracowniczą,układa si~ dobrze.Bez ich 
zrozumienia nasze działania byłyby niemoż
liwe. Gdyby tego zrozl.lllienia,tej współpra
cy dla dobra zakładu ?1łbtakło - na pewno 
zrezygnowałbym, nie czekałbym do chwili, 
gdy problem nabrzmieje. Pracuję by osią
gnąć cel,a nie by ochronić s tanowisko. 

li Krążą w mieście legendy o Pańskich do-
chodach. Ile Pan zarabia ? 

Płacę zasadniczą Rada Pracownicza ustawiła 
mi ( w ramach zakreślonych rozporządze
niem Rady Ministrów) na 300'5 średniego 
wynagrodzenia w 5-ciu działach . gosoodarki. 
Drugim elementem jest dodatek tunkcyjny 
równy także 300\ ale średniej płacy ~ zak
ładzie. Dojdzie jeszcze prowizja od zysku, 
niezbyt wysoka. 

li Kto umie liczyć niech liczy. Dzi,~kuję 3 
za rozmowę. 



Projekty Stanisławskiego 
Na temat kształtu i kompetencji samorządu 

terytorialnego dyskutowano nie tylko w ostatnich 
miesiącach, ale i przed wojną, a niemały udział w 
tych dyskusjach mieli także łowiczanie. 

W 1922 r. ukazał się drukiem Karola 
Rybackiego w Łowiczu w formie niedużej 
broszury "Projekt ustawy o Samorządzie 
Miejs~im opracowany przez Zarząd miasta 
Łowicza na podstawie opinii zjazdu burmistrzów 
b. zaboru rosyjskiego". Faktycznym jego twórcą 
był d(. Stanisław Stanisławski, pierwszy w 
niepodłegłej Polsce burmistrz Łowicza, a 
współredagującymi - Maurycy Klimecki i Abram 
Wartski. 

Projekt poprzedzała przedmowa autorstwa 
S.~tanisławskiego, który zwracał uwagę na dwa 
zasadnicze wątki gwarantujące dobre 
funkcjonowanie samorządu miejskiego! 
Pierwszy to reprezentacja: - "samorząd miejski 
musi być jak najszerszy, jak najmniej 
skrępowany ... obywatelski, wolny od wszelkich 
aktów biurokratyzmu,... musi być oddany w 
całości ludności miejskiej, która tylko w takich 
warunkach może ponosić odpowiedzialność za 
miejscową gospodarkę". Drugi wątek konieczny 
w · ustawie, a nazwany przez autora "przy 
decentralizacji zarządu - centralizacja nadzoru" 

METODA DOMANA 

- dla dobra 

Twego dziecka 
Jestem matką dziecka u którego lckarLc 

stwierdzili dziecięce porażenie mózgowe.Nic muszę 
tłumaczyć matce, która ma dziecko z uszkodzonym 
mózgiem jak trudnej i żmudnej prac.)' wymaga każde 
usprawnienie jego czynności życiowych, takie jak 
chodzenie, mowa i słuch. Moje dziecko chodzi, 
zdolność tę uzyskało mając 3,5 roku. 

Czy jeą_~ak powinniśmy zostawić w spokoju 
dziecko które chodzi, chociaż w sposób odbiegający 
od doskonałości i cieszyć się, że tyle już osiągnęło, 
ccy raczej szukać sposobu w jaki sposób można 
ułatwić mu poczynienie dalszych postępów? Wydaje 
mi się, że taki sposób znalazłam. Towarzystwo 
Osiągania Ludzkich Możliwości zorgan izowało 
spotkanie na którym wraz z grupą innych rodziców 
mogliśmy się zapoznać z metodą leczenia dzieci z 
uszkodzonym mózgiem opracowaną przez prof. 
Glenna Domana- lekarza z Filadelfii (USA). 
Wykład był prowadzony przez dr I jszcui- ojca 
dziecka z uszkodzonym mózgiem. Pomagali mu 
rodzice, którzy wraz z dziećmi byli w Filadelfii w 
kliniec prof. Domana i jego metodą prowadzą swoje 
dzieci. Rodzice ci na 1.asadzie zupełnej dobro
wolności zgodzili się podzielić z nami swoimi 
wiadomościami i osiągnięciami jakie uzyskują ich 
dzieci. 

Tego, czego się tam dowiedziałam i usłyszałam 
nic jestem państwu w stanie przekazać w formie 
pisemnej. Podobno wiara czyni cuda. W tym 
przypadku jeżeli dodamy pracę i wiarę w swoje 

J 
1 

dziecko możemy osiągnąć cud w dziedzinie ludzkich 
'1 możliwości. 

uzasadniał potrzebę wydzielenia wszystkich 
miast z powiatów i powierzenia nadzoru nad 
nimi urzędom wojewódzkim. 

Warte podkreślenia jest to, że burmistrz 
Stanisławski upominał się wielokrotnie u władz o 

~ 

uznanie Łowicza za miasto wydzielone 
/podstawa prawna dawała je miastom 
przekraczającym 25 tys. mieszkańców/. W 
wystosowanej za pośrednictwem Starostwa 
petycji pisał m.in . "Łowicz posiada sporo 
ludności napływowej, która nłe zawsze jest 
zameldowana, w roku 1921 liczył 28 tys. 273 
osoby,. .. Samorząd jest w zupełności 
przygotowany do usamodzielnienia się, będąc 
już w posiadaniu całego aparatu zarówno 
technicznego, jak i osobowego do faktycznego 
zarządu miastem,„. posiada swego 
budowniczego, swego łekarza, ambulatorium 
m'ajskie, muzeum starożytności i zabytków 
sztuki, prowadzi przy pomocy miejscowych sił 
nauczycielskich kursa miejskie dla analfabetów, 
organizuje popularne odczyty, posiada szereg 
instytucji użyteczności publicznej, elektrownię, 
rzeźnię, łaźnię ... ". 

Postulat wydzielenia wszystkich miast z 
powiatu szedł ponadto dalej niż propozycje 
zgłoszone przez Stanisławskiego w referacie na 
zjeździe burmistrzów w Otwocku we wrześniu 

Posłużę się j ednym przykładem. l'rzyletnie 
dziecko mające tylko odruch źreniczny po dziewięciu 
miesiącach stosowania tej metody jest dzieckiem 
pełzającym, raczkującym i śmicjąc.'}'m się. Matki 
dzieci zdrowych mogą powiedzieć, że to jest nic, bo 
ich dzieci w tym wicku chodzą i mówią, ale tylko 
matki dzieci chorych mogą ocenić jak dużym jest . . . 
os1ągn1ęc1cm. 

Z.apraszam więc wszystkich rodziców dzieci 
chorych- jeżeli chcą pomóc swoim· pociechom- na 
spotkanie, na którym będę się starała podzielić z 
nimi wiadomościami odnośnie stosowania metody 
Glenna Don1ana. Odbędzie się ono 30.01.1991 r. o 
godz. 16.30 w Domu Katechetycznym Kolegiaty. 

Jolanta Ziębicka 

Wyclawnictwa 

OXFORD UNIVERSITY PRESS 

w Kolegium Języków Obcych 
w d1 l i act' l 9-70 s tycznia br. w Nauczyc iel 

skim K11Lenium J~zyków OIJr:ych w lowiczu mia
ła ml~j5cc wys t awa m;lteriatów do n<1uki jQ
zyka an~Jielsk i cno wyc1;:iwnictwJ OXforcl Univnr 
si ty Press. \·Jystnw::i poł ~czonri była ZP. ~;; 1 r7c 
dal<=J. Mlmo dość wysol< i cll cen dui'ym powod1e
niem cieszyły sir; oocJręczniki dla dzieci l 
młodzieży (w cenie 31l- fi7 tys.lł), w szczH
qólności 1 ś obra1kowa słowniki dlri naj
młodszych (50-.300 tys.ił). 

~Jystnwa ta ni P. tJęrJzie z pcwnoścl(l je 
dynQ t P.rJO typu ini.cj:"ltywQ Kolegium. W nrzysz 
ło1ci chcielibyśmy zaprezentować mieszkań
com towicza konkurencyjne w s tosunku c1o OUP 
wyctawnir:twa brytyjskle (np.Lonnman Group 
Ltd) specjalizuj~ce s ię w podręcznikach 
j.angie l skiego. 

\~szystkich zainteresow<tnych zaś nmoJoczcc; 
nymi pozycjami OUP (ks i ~żknmi, vicJeo:<ilS'~ t(ł
mi, kasetami maąnetofonowymi) zapraszamy do 
kslęąarni OUP w Lodzi, ul.Piotrkffi!łska 82 
ju>' ocf 15 Il br. 

EWA ROG0\15Kf\- T YIJ·lf\~ 

1921 r. Proponował tam, by miasta ponad 
1 O-tysięczne stanowiły odrębne jedno~ · 
terytorialne. O słuszności obaw \ 
Stanisławskiego przed uzależnieniem miasta 
pod względem gospodarczym i finansowym od 
władz powiatowych dowodził kryzys 
samorządowy roku 1923, kiedy nie widząc 
możliwości skutecznego działania aż 9 radnych 
miejskich Łowicza złożyło swoje mandaty. 

Projekt Zarządu miasta Łowicza składał się z 
sześciu rozdziałów określających m.in. 
kompetencje gminy .miejskiej, prawa i obowiązki 
jej mieszkańców oraz skład i zakres działania 
rady miejskiej. W myśl projektu każda gmina 
miejska miała być "samorządną terytorialną 
osobą prawa publicznego i podmiotem praw 
majątkowych". Z szerokiego zestawu uprawnień 
samorządowych zwracało np: uwagę: 
zaopatrywanie ludności w żywność i inne 
produkty pierwszej potrzeby, dostarczanie 
ludności zdrowych i tanich mieszkań, a nawet 
utrzymywanie policji komunalnej, której skład i 
organizację określi miejscowa :Jstawa. 

Projekt Stanisławskiego, mimo dużego 
zainteresowania w całej Polsce, nie doczekał się 
realizacji . Wprawdzie na łamach prasy ukaząr ~ 4 
się omówienia projektu lub krótkie o nim notat~ I 
przesłano go też do władz w Warszawie i do kilku 
burmistrzów miast, ale następna ustawa 
samorządowa z 1933 r. daleka była od idei wyżej 

zaproponowanych. MAREK WOJTYLAK 

RADA NADZORCZA 
ŁOWICKIEJ SPÓŁDZIELNI 

MIESZKANIOWEJ 

ogłasza konkurs 
na stanowisko kierownika 

prezesa Zarządu ŁSM 

Warunki : 
• preferowane wykształcenie wyższe 
•wymagany 5-letni staż pracy 
• preferowany wiek do 50 lat 

Wymagane dokumenty : ' 
• pisemne zgłoszenie do udziału 
w konkursie wraz z własną 
koncepcją pracy 
• kwestionariusz osobowy z 
opinią z ostatniego miejsca pracy 
•odpis dyplomu i inne potwie
rdzenia posiadanych kwalifikacji 

Pracodawca nie za ewnia mieszkania 
Zgłoszenia prosimy kierować w zamknię
tych kopertach pod adresem: Rada 
Nadzorcza Łowickiej Spółdzielni Mieszka
niowej 99-400 ŁOWICZ ul. Starzyńskiego 1 
w terminie do 41 dni od daty ukazania się 
ogłoszenia z dopiskiem "KONKURS" 
O terminie i miejscu konkursu kandydaci 
zostaną powiadomieni indywidualnie 
Komisja konkursowa zastrzega sobie prawo 
nie skorzystania z ofert bez podania 
przyczyn 

' 



Sztuka Burzyńskiego 
-
1l 

Bywał częstym gościem w naszym domu i 
zwierzał się nam, że musi co pewien czas 
wracać na z iemię łowicką by pooddychać 
atmosferą wsi swego dzieciństwa i młodości
tyiko tu czuł s ię dobrze. Nie. mógł się 
zaadoptować do nowego środowiska w 
Ksawerowie. Z tęsknoty za wsią łowicką 
postanowił jedną i zbę w domu w Ksawerowie 
u rządzić po łowicku z tradycyjną dekoracją 
wycinankami. Szukając obrazów świętych do 
tej izby znalazł w Mąkolicach cztery obrazy 
malowane ręcznie farbami olejnymi na 
papierze. Zafascynowały go one kolorytem i 
formą przedstawiania tematu. Były to obrazy 
malarstwa ludowego z kręgu często
chowskiego, przywiezione w czasie piel
grzymki na Jasną Górę . Cztery obrazy to 
stanowczo za mało do tradycyjnej izby 
łowickiej , w której było przeci ętnie około 20 
obrazów. Penetrując niemal wszystkie wsie 
reg ionu łowickiego nie znalazł więcej tego 
typu obrazów i wtedy przyszło mu okśnienie 
"przecież mogę sam namalować potrzebne 
obrazy". Tak się zaczęło jego malarstwo o 
tematyce re lig ijnej inspirowane malarstwem 
kręgu częstochowskiego. Było to w 1974 roku . 
Dość szybko zainteresowały się nim muzea 
oraz prywatni miłośnicy sztuku ludowej . Ma 
wiele zamówień. Bierze udział w konkursach 
na sztukę l udową, otrzymuje nagrody. 

W 1980 r. miał wystawę indywidualną w 
Muzeum w Łowiczu, o czym już wspominałam 
na wstępie . W 1985 r. zaczął równ ież malować 
na szkle. Poszerzył też tematykę swego 
malarstwa- obok świętych patronów i orę
downików, poj awiła s i ą w i eś łowicka , to 
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znaczy Księżacy w tradycyjnych strojach przy 
pracy w domu, w obejściu gospodarskim i na 
polu. 

Małarstwo Henryka Burzyńskiego jest w 
pewnym sensie fenomenem bo nie ·ma 
oparcia w t radycji regionu. Wieś łowicka 
zaopatrywała się w obrazy święte w czasie 
pielgrzymek do Częstochowy lub kupowała 
obrazy od wędrownych handlarzy z poza 
regionu. Tradycja ustna nie pr·zekazała nam 
ani 1 jednego nazwiska malarza obrazów 
naszych stron. Znamy nazwiska dwóch 
stolarzy, mieszkających w Łowiczu, Jana i 
Paulina Bednarków, którzy na marginesie 
swojej pracy zawodowej malowali też obrazy. 
Niestety, ich obrazy jako "nieładne 1' zniszczyli 
w 1945 r. spadkobiercy- więc trudno 
stwierdzić czy ich obrazy reprezentowały 
malarstwo ludowe. 

Ostatnio Henryk Burzyński podupadł na 
zdrowiu i niewiele j uż maluje. Czy znajdzie 
kontynuatorów swej twórczości? Źadne z jego 
czworga dzieci nie zdradza na razie 
zainteresowania i chęci nauczenia się 
malarstwa od ojca. · Szkoda wielka, ale 
dokumenty jego malarskiej twórczości 
pozostaną dla przyszłych pokoleń w Muzeum 
w Łowiczu, Łodzi, Warszawie, Płocku oraz w 
zbiorach prywatnych miłośników sztuki 
ludowej. Muzeum Mazowieckie w Płocku, 
organizując wystawę malarstwa H. 
Burzyńskiego postawiło jego twórczość w 
rzędzie najwybitniejszych twórców ludowych 
Mazowsza 

Anna Świątkowska 
- --------··-- • -· - . -- • ·- „ __ ·-----

Głód Sło wa 
27 s tycznia , I II niedziela zwykła, E\"· Mk. 1. 14- 20 . 

"Czas s ir. wypełn i ł i bliskie jes t Królestwo Oo„e" 
Królestw~ Boże to ni e doczesna pomyślność. ro odkryci e Ooqa w centrum spraw 
t ego świata . 

' 

3 lutego, IV niedz i el a zwyk ła, Ew. ~~- 1, 21-28 . 
; 

Nasi:a niezgoHa na zło jeś li nie ma być j edynie nar zekaniem prowadz~cyrn do 
r ezygnacji i kompromisu , mus i p rowadz ić nas do Jezusa. To o Jcqo czynach 
mówiono: "Co to j es t ? Nowa jakaś nauka z moc~ . Nawet duchom nieczys tym roz
kazu.ie i są posłuszne" 

. 
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e 31 gr udnia 90r.o godz.15,50 w Złakowie 
Borowym gn.Zduny zaistniał pożar stodoły 
na leżącej do Józera ~.Spa leniu uległ dach 
stodoły oraz maszyny rolni cze o łącznej 
wartości 250 milio~6w j. 

e W nocy z 31 grudnia na l stycznia 1991 
na Rynku Kilińskiego nieznany sprawca do
konał włamania do sklepu branży przemysło
wo-spożywczej należącego do Bar bary P. 
skąd z wystawy skradł 2 koszule męskie , 
3 pary spodni,oraz kolię firmy Ja~lonex. 

.straty około 700.000zł. 

• w nocy z 31 grudnia na 1 s tycznia 1991 
w Łowiczu na Oś.Bratkowice dokonano wła
mania do sklepu rolno-spożywczego należą
cego do Bogumiła L.Zabrano cytryny,pomarań
cze, słodycze,oraz gumy _do żucia.Straty 
około l mln a. Ustal~no już sprawcę t ego 
włamania.Okazała się ni m grupa nieletnich 
d'lłopców z Łowicza. 
• l s tycznio 1991 o godz. 5,00 w Zła~owie 
Borowym ryn.Zduny Krzysztof G .kierujący samo 
d'lodem Fiat 126 p wpadł w po~lizg na oblo
dzonej nawierzchni drogi,a n astępnie ude
rzył w drzewo.W wyniku wypadku obrażeń cia
ł a doznał pasażer samochodu i<rzysztof ~1. 
ze Złakowa . Borowego,którego przewieziono 
do Szpitala w Łowiczu . 

• W nocy z l na 2 sty~lnia 91 w Lewiczu 
przy u l . ZduńsKiej nieznani sprawcy dokona
li włamania do pawilonu h3ndl owego "Sam", 
skąd zabra~i artykuły spożywcze ,alKohol, 
oraz papierosy. Straty w toku us talenia . 

• 2 s tycznia 91 o godz.6,00 w Jackowicach 
gn.Zduny popełnił samobójs two przez powie
szenie się S tanisław O.la t 46 zam i es~a ły 
w Kutnie . Zwłoki ZJbezpicczono w ~rosekto
riurn. 

• 11 stycznia 91 funkcjonariusze KRP 
Lewicz zatrzymali na tar gowicy miejskiej 
sprzedającego alkohol Jana O.z Łowicza, 
a jako dowód r zeczowy l ltr spirytusu. 

• 12 s tycznia 91 o godz.23,00 funkc jo
n:1r1us ze KRP Lowicz zatrzymali na gorącym 
uczyri<u włamania do skl epu spożywczego PS~ 
~potem w Łowiczu przy ul.Chełmońskiego,Tad1 
u~ z a S.Ryszarda N.oraz Rys zarda N.Wszyscy 
trzej są. z Lewicza i są notorycznymi wła
rnywaczami ,karanymi.W torbach mieli pr zygo
tow,Jne do wyniesi enia w ina, szampany oraz 
.t r t y~u ł y spożywcze wartości 2, 5 mln zł. 

• W nocy z 12 na 13 s tycznia 91 w Łowi 
r.zu pr zy Al. Si enkiewicza nieznani· sprawcy 
tJokonall włamani a do kwiaciarni Anny O, 
sk~d ~kradli kwiaty oraz wazon wartośc i 
GOO. OOO Lł, 

• w nocy z 12 na 13 stycznis 91 zostało de 
l<on;ine w łnmanie do garażu Krys tyny 'łJ. zam. 
Lowtcz ul.Armii Krajowej . Sprawcy skradl i 
7 opon od ~amochodu Fiat 126p,2 dętki 
i s i a tkę ogrodzeniową. Suma s trat 2,3 mln ,1. 
W wyniku podjętych czynności ustalono spr n"' 
cę t e<JO ·11ł amania ,k t6rym okazał s iQ Kr zysz
tof Cz .ur. 196lr.zam.Barlinek woj.gorzows
kie.Us talono również 3 paserów którym sprze 
dał 5kradzione przedmioty. 

• W nocy z 13 na 14 stycznia 91 na parkinu 
gu w Zdunach niezn~ni sprawcy dokonali wła
mania do 3 s amochodów Volvo, skąd skracni 
konserwy,mąkę, c ukier i ryż. 

SPIH)~ T O'Nt\t ł f E 
W ogłos 1r.nl u Knmcnrły ~ejonowej Polic j i 

zamieszczonym w JJonr1ednim nume r zP- "NL" 
wkrad ł s i <; b ł ~ cJ rtrul<e1rsl< i. Policj<ł zapra
sza w ~we szereąi m~ ~c z yzn, którzy nic 
u!<ończy l i 35 roku życ ia. Z,1 hł~d nr zerira•Jzri S 
my Pol i cj~ i ZrJ in t e r e s owan'y ct1. ~ 
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• W nocy z 2 na 3 stycznia 91 zos ta ło 
dokonane włamanie do kiosku Ruch przy ul . 
3 Maja,skąd sprawcy zabr al i kasety video 
i magnetofonowe ,oraz dezodoranty wartości 
o~oło 1.100.000 u.Ten sam kiosk obrabowano 
ponownie w nocy z 10 na 11 styczni a. Łupem 
włamywaczy padły ponownie kasety video i ma 
gnetofonowe ocaz - tym razem - papierosy. 

• 3 stycznia 91 o godz .19,30 w miejscowo
ści Rzą~no go.Zduny kierowca s amochodu mar
Ki Mercedes Jerzy B.z Lubl i na na pros tym 
odcil'V<u drogi uderzył w tył stojącego samo
chodu nieoświetlonego mark i Skoda-Li az. 
lśmierć na miejscu poniósł pasażer Roman K. 
lat 35 z Lublina,a kierowca przebywa w 
!Szpitalu. 

• W nocy z 3/4 stycznia 91 w Łowiczu przy 
ul.Lenina 22 nieznani sprawcy dokonal i wła

mania do Zakładu Remontowo-uudowl anego Ło
wickiej Spółdzielni Miesz~aniowej skąd 
zabrali odzież ochronną wartości 2, 8 mlnzł, 

• 4 stycznia 91 o godz . 14,00 w m.Klewków 
~.Łowicz kierujący s amochodem Fiat 126 p 
Antoni O.zam.Wars zawa wykonujący manewr 
skrętu w lewo z os tał uderzony przez samo
chód Mercedes kierowany przez Jacka S ~ zam . 
Florianów. W wyniku uderzenia kierowca 
Fiata 126p i jego pasazerka Teresa O. 
doznali obrażeń ciała. 

• W nocy z 4 na S stycznia 91 zostało 
dokonane ~łamanie do sklepu spożywczo
roonopolow·:?go w G~gol inie Południowym gn. 
Kocierzew,skąd sprawcy dokonali zauoru 
alkoholu,artyku łów spożywczy ch i odzieży 
~artości około 16, 5 mln A na szkodę GS 
Koci er zew. 

• W nocy z 4 na 5 s tycznia ?l zos t a ło do
konane wł amanie do Szkoły Pods tawowej w ~a e 
borowie, skąd sprawcy zabr al i radio "Taska" 
oraz gramofon z głośnikami. Suma s trat 
około 1, l mln ił. 

• 8 s tycznia 1991 o godz . 23, 30 w Łowiczu 
zostało dokonane włamani do pomieszczeń 
dyżurnego PKS skąd sprawca zabrał radio . 
W ~yniku podjętych czynnośc i us talono spra~ 
cę włamania ~< tórym j es t Paweł ;( .la t 10 
zam. Konstantynów Łódzki. 

• 9 s tyc zni a 91 około godz .19,00 w m1ejsco 
waści Z1bos tów gm.Łowicz nie7nany pojazd 
potr2cił pieszego W<lLdemnra ~ .l8t 18 zam . 
Sromów gm.Kocierzew.P i eszy z ciężkimi oora
żeniami c iał a został przewieziony do Szpi 
tala w Lewiczu. 

• W nocy z 9 na 10 s\ ycznia 91 w Łowiczu 
przy ul. Zdu'."skiej sprawcy doi<onal i włama 
ni a do sklepu PSS sKąd z wys tawy skr adli 
4 mi ksery wartośc i 1, 2 mln ~ . 

e W nocy z 9 na 10 stycznia 91 w miej9CO
wośc i Bo rówek ~. Bie lawy nieznani sprawcy 
doKonali włamonia do zlewni mleka s~ąd 
skradl i wyroby mleczarski e wartośc i 1 , 0 ml.n 

• 10 s tycznia 91 o CJOdz . 5, 30 w mtej scowo
ści Lipnice ~n. Koc ierzew zais tnia ł pożar 
~ zagrodz i e Andrzeju S. w wyn i l<u l<tó reno 
spaleniu uległa stodoła. St raty oko ł o 100 
mln u.Przyczyna pożaru w t oku us t al enia. 

USŁUGI 
HYDRAULICZNE 

• tanio • szybko • solidnie • 
oczekujemy zgłoszeń: 
ŁOWICZ, tel. 61-72 

Tłok, przepychanka, towar na gaze
cie lub stoliczku przyniesionym z do
rru, naręczni sprzedawcy i kilka obs
kurnych bud . Ot o symbol ł owickiego 
handlu rynkowego. Wystąpieniu mrozu 
zawdzięczają lowiczaniQ możliwość 
przej~ci a targowiska wzdłuż i wszerz 
bez zaopatrywania się w 'gumiaki . 

Na skrawku utwardzonego placu 
s taraj q się zmieścić wszyscy , co 
nadaj e osobliwy urok temuskansenowi 
handlu - przeplatają si ę w tym bała
ganie mięso z chemią gospodarczą, 
ubiory z warzywami , pęta ~iełbasy 
wyglądajqce z rozchylonych toreb ze 
sprzętem elektronicznym. Wątpl iwa t o 
chluba dla miasta i jeszcze mniejsz~ 
powód do dumy . 

. Część rolnicza wygląda jeszcze 
gorzej - t uta j przec iętny wi dz 0ez 
wyposażenia w ryback i ~ wręez strój 
niw ma czego szukać . 

Wbrew pozorom potecjonalny plac 
hadlowy ni.S jest tak mały, jak to 
możoa odczuć przy wej~ciu, mało jes t 
j ednak chętnych do handlu na bagnach. 
Targowisko mogłoby być naprawdę wspa
nia łą enklawq wol nego handlu, połą
czeniem rolniczej giełdy towarowej 
ze sprzedaż~ detaliczną. Tymczasem 
państwo Kotlarscy będący ajentami t ar 
gowiska, jak i Urząd Miwjski poza 
sumiennym ściąganiem pieniędzy z op~ 
łat stanowiskowych mało chyba intere
sują się zagospdarowaniem t ego t erenu. 
Uważam całość przychodów (poza ni ez
będną obsługą targowiska ) powinna 
wrócić na to targowisko w postaci odpo 
wiedniej infras t r uktu ry i prawidłowej 
organizacji handlu.Utwardzenie nawie-

rzchni, podział na sektory, zabudowa 
nie mogą jednak przebiegać bezplanowo 
i w sposób żywiołowy. 
To wszystko powinno być architek to
nicznie zaprojektowane, wkomponowane 
ze smakiem w całość miasta, służ~ce 
każdemu klientowi Niezbędne są zarówno 
obiekt y uży tku ogólnego np.waga towarC>' 
wa, waga dla zwierząt,punkt gastronani 
czny, jak również sieć nowoczesnych 
stanowisk sprzedaży,punkt informacyjny 
itp. 

Jeśli 2ostanie to wykonane, wkrótce 
do wizytówek lowtcza będzie rnożna zali 
czyć również Targowisko Miejskie, jeś 
li .nie - lepiej przestać marzyć o Eu
ropie i otworzyć gdzieś przy targowis
ku wypożyczalnię gumiaków (dla osób 
z reumatyzmem mogą być ocieplane). 

JERZY LABOST 

Wszystko byłoby dob ze ... 
Wszystko byłoby dobrze gdybym tak nie 

tęskn iła za domem i gdybym miała od nich 
j akąś wiadomość- powiedziała zatroskana 
losem swoich najb li ższych Irena Sinkiewicz. 
Martwi się szczególnie o brata, który od 
niedawna rozpoczął pracę w litewskiej policji. 
Wszyscy: rodzice , brat, przyjaciele są tam .. . w 
Wilnie, a ja sama w Łowiczu . 

Przyjechała tu w paźdz ie rniku by rozpocząć 
nau kę w nowo otwartym College Języków 
Obcych. Początkowo chciała studiować angli
stykę w swoim rodzin nym mieścre- Wi lnie. 
Przez egzaminy wstępne przeszła pomyślnie, 
ale to nie wystarczyło, by znaleźć s ię na liści e 
stu9entów. Kandydatów było sporo, a miejsc 
starczyło d la co siódmego. 

W liceum polskim, w którym Irena robiła 
maturę pocieszono ją, że jest zaproszenie i 
oferta stypend ium do Łowicza gdzie w Collegu 
Języków Obcych może kontynuować naukę . 
Zdecydowała się. 

Kiedy po trzech mies iącach pobytu w 
Łowiczu wrócjła do Wiln<:.. a Święta. zauważyła 
duże zmiany. Pogor ·- ~iło s ię zwłaszcza 

zaopatrzenie sklepów spożywczych . Mimo to w 
atmosferze nie wyczuwała żadnego niepokoju. 
Wydawało się, że stan niepewnośc i minął i 
trwającej od 11 marca 1990 r. niepod leg łośc i 
Litwy nie zagraża niebezpieczeń stwo. Z takim 
przeświadczeniem wróciła w ni edz i e lę 6 
stycznia do Łowicza. 

"Kiedy 11 stycznia w piątek wieczorem 
wpadły do pokoju ko leżanki i powiedz i ały, że u 

nas na Litwie jest stan wojenny- nie wierzyłam, 
myślałam, że głu p i o żartuj ą, właśc iwie do tej 
pory nie mogę uwi e rzyć". Od tego czasu z 
niepokojem śledzi wszystko co się w ojczyźnie 
dzieje, ogl ąda polską te l ewizję, czyta gazety. 
Nie wie, czy w czasie zbliza1ących się feri i 
wracać do domu, czy moi& raczej pozostać w 
Łowiczu. Uparcie próbuje dodzwonić się do 
domu. Centralna m iędzymiastowa cdpowiada 
niezmiennie, że z Wilnem nie ma połączenia. 

Ewa Mrzygłód- Waligórska 
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wyje1cł1ie 1 innym łódzkim zespołem t K')l [ 
73: 91, punkty : Kucłlarel< RotJert 25 i I JL ;"Jnow 
ski Rt1fnł 14 . Oba mecze oclby t y sir~ '" ramnct1 
roznrywek o wej~c l e do I I l i qi . 

··- -· 
~ yc a . e i cyna YL dwrn cza r owy O\'I i cLanin' . HeUunuj<J. Wo.Je i ecłl Hal i ql5rsk i -red . na
czelny , ldz i s ł aw M<JL urk i e w1 cL , L \-J,l Mrzydłód Uc1 l iDórsl~ c.L ~Jspół prac0: pkoin . M. Owczarcr 
( kroni ka f)O li cyjriJ), J.HutkowJk i Cur J f ika ) , M. Sokół i A. SLymJjcJ3 (cyk l "Spacery p 
sumit~ " ) . Ac1res l1ł a l<oru:.>pnr1denc ji: 9'J - 400 lowi c L, skrylkd 1 )CJCllU\'łc.l )0 . Telefon 4657 



~CEGIELNIA KSS 
Popów k I Łowicza 

zatrudni 
, . . . 

kierowcow z uprawn1en1am1 
do obsługi sprzętu ciężkiego 

• ładowarki • kraza • 
• koparki • 

Adres : Popów, 99-400 Łowicz 

Skr. poczt. 37, tel. 33-36 

ZDROWĄ ŻYWN9ŚĆ 
MODNĄ ODZIEZ 
OBUWIE 
ROWERY 
':~RT. GOSP. DOM. 
poleca 

Sklep 

ŁOWICZ ul.STANISŁAWSKIEGO U 

DY~URY RADNYCH 
RADY MIAS.fA 

ODBYWAJĄ SIĘ 

W KAZDĄ ŚRODĘ 
W GODZ. OD 15°0 DO 17°0 

W GABINECIE 
BURMISTRZA MIASl.A 

ZA PRO ZENIA 

• Miejski Dom Kultury w Łowiczu 
zaprasza dzieci w wieku 7 -10 łat na ku~s 
tańca towarzyskiego. Obejmuje on 15 godzin 
zajęć, kosztuje 40 tysięcy złotych. Zajęcia 
odbywać się będą w soboty od godziny 15.00 
do 18.00. W programie kursu: poleczka, 
polonez, walczyk, cza-cza, jive i blues. 

Zapisy przyjmowane są w MDK w Łowiczu 
ul. Podrzeczna 20 do dnia 30 stycznia 1991 r. 
w godzinach 9.00-21.00 

• Ferie zimowe w Miejskim Domu Kultury 
w Łowiczu : 

-codziennie rano program dla dzieci 
-26 stycznia o godz. 11.00 choinka 

organozowana wspólnie z samorządem 
mieszkańców obwodu nr 4 

-28 stycznia i 5 lutego o godz. 11.oo 
J 

11 0~ursy plastyczne dla dzieci . . . 
'oo stycznia i 5 lutego o godz. 11 .oo turnieJ · 

I ZEP I 
Pszczoła nie przynosi miodu do ula, lecz go z 

nektaru kwiatów bądź spadzi wyrabia. Nektar jest 
łączony z wydzielinami wola, zawierającymi 
enzymy. Dzięki enzymom cukry złożone zawarte 
w nektarze zamieniają się w tzw. cukry proste, jak 
glukoza i fruktoza. W skład miodu wchodzą 
ponadto sole mineralne, kwasy organiczne, 
witaminy, białko. Oprócz nich w miodzie są także 
olejki eteryczne, ~lady pyłków kwiatowych i 
innych substancji, k1órych składu chemicznego 
dotąd nie udało się ani w pełni zbadać, ani 
dokładnie określić stopnia ich leczniczego 
działania. Miód również- jako zawierający 
węglowodany w bardzo dużym stężeniu- ma 
wysoką wartość energetyczną. Jeden kilogram 
miodu zawiera 3216 kalorii, gdy np. 1 kg 
wieprzowiny tylko 1593 cal. 

Cukry proste zawarte w miodzie wchłaniane 
są bezpośrednio do krwi. Bogaty zestaw 
mikroelementów w n1iodzie (potas, sód, magnez, 
wapń, miedź, fosfor) oparty jest na na 
naturalnych połączeniach organicznych. Dzięk i 
temu mikroelementy te są bardzo łatwo 
przyswajalne przez organizm i mają właściwości 
krwiotrwórcze. Enzymy, kwasy organiczne 
przyśpieszają z kolei trawienie pokarmowe, 
działają jako środki wykrztuśne w wypadku 
zaziębienia. Dlatego coraz częśc iej lekarze przy 
schorzeniach dróg oddechowych, kaszlu czy 
przeziębieniach zamiast leków chemicznych 
zalecają naturalny miód z cytryną, żółtkiem czy 
sokiem malinowym. 

W szpitalach wielu krajów stosuje się miód 
pszczeli jako środek w leczeniu niektórych 
owr Lodzeń iołą(:Jka i dwunastnicy. Ponadto 
podaje się go w sanatoriach dla chorych na serce, 
w przedszkolach i żłobkach. W klinikach wielu 
krajów miód stanowi nie tylko podstawowy 
środek profilaktyczny, ale także wspierający leki. 
Miód znajduje również zastosowanie przy 
leczeniu niektórych chorób skóry, a nawet oczu. 
Ptofesor Taberskow z USA znany specjalista 
chorób zawodowych zaleca miód jako śrddek 
zmniejszający toksyczne działanie wielu 
chemikaliów i pyłów, którymi nasycone jest 
powietrze dużych miast. 

Jak .widzimy miód podtrzymuje zdrowie. 
Wiedziano o tym od niepamiętnych czasów. 
Wielki lekarz starożytności do dziś zwa_ny "ojcem 

tenisa stołowego dla dzieci i młodzieży 
-8 lutego o godzinie 10.oo turniej 

szachowy dla dzieci i młodzieży 
29 stycznia, 1,5 i 8 lutego w godzinach 

17.00 - 22 OO. dyskoteka dla młodzieży szkol
nej. Wstęp 2000 zł. 
-30 stycznia i 6 lutego o godz. 17.00 filmy 
video dla dorosłych. Wstęp 2000 zł. 
-29 i 31 stycznia oraz 4,6 i 7 lutego o 11 .00 
filmy video dla dzieci. Wstęp 1000 zł. 

• Jeżeli masz dziecko z porażeniem 
mózgowym, zespołem Downa lub padaczką i 
jeśli chcesz mu pomóc przyjdź na spotkanie 
informacyjne w sprawie metody Glenna 
Domana. Odbędzie się ono 30 stycznia o 
godzinie 16.30 w l1omu Katechetycznym 
Kolegiaty w Łowiczu. Szczegóły w artykule na 
stronie~ 

• Na przełomie stycznia i lutego w Muzeum 
Narodowym w Warszawie Oddział w Łowiczu 
zostanie otwarta wystawa pt. "D iabeł polski w 
rzeźbie ludowej". Eksponaty pochodzą ze 
zbiorów Muzeum Miasta Łęczycy. Nie taki 
d iabeł straszny ... Zapraszamy ! 

medycyny" - Hipokrates twierdził, że swojo 111 
lat zawdzięcza temu, • przez całe życie jadł 
miód. 

Miód jednokwiatowy to taki, k1óry pszczoły 
wyprodukowały z kwiatów jednego gatunku 
roślin, na przykład akacji czy rzepaku. Bogatsze 
w zapasy i składn i ki odżywcze są miody 
wielokwiatowe. Przeważają one u nas, co 
związane jest ze strukturą agrarną Polski. 
Trzecim typem miodu jest bardzo ceniony miód 
spadziowy. Spadź wydzie lają w pewnych 
okresach roku rośliny, najczęściej jodły, sosny, 
dęby, buki, lipy i klony. Barwa miodu jest 
zewnętrznym znakiem, który pozwala odróżnić 
poszczególne jego odmiany. Różnice w kolorze 
miodu są bardzo duże, od prawie bezbarwnych
z koniczyny, bławatka, ostów do wyjątkowo 
ciemnych- spadzi i gryki. Na ogół miody 
nektarowe są jaśniejsze od spadziowych lub 
mieszanych (spadziowo-nek1arowych), z 
wyjątk iem gryczanego, leśnego i z kopru 
włoskiego. 

Barwa miodu zależy niewątpliwie od jego 
składu chemicznego. Jaki miód jest naj lepszy? U 
nas za najcenniejsze uważa się dziś miody 
pełnowartościowe naturalne tzn. nektarowe lub 
spadziowe. Zresztą smak m iodu to rzecz gustu, 

jedni lubią ostrzejsze- l eśne, inni łagodniejsze 
lipowe, ~kacjowe czy łąkowe. Mówiąc szczerze 
nie ma dwóch jednakowych miodów. W każdej 
okolicy jest on trochę inny, bo smak jego jest 
zależny od występującej roślinności dzikiej i 
uprawnej. 

Jerzy Garczarczyk 
P.S. Zaintoresowan l tematem mogą telefonować do 

autora (tel. Łowicz 50 58) yt godzinach wieczornych. 

UWAGA! 
Wszystkie Podmioty Gospodarcze 

Podat · 1991r . . 
Najkorzystniej rozliczysz w 

skomput ery/,owanym 

BIURZE RACHUNKOWYM 

Spółdzielni Rzemieślniczej w Łowiczu 

Chcesz płacić mniej niż 
myślisz 

- skorzystaj z naszych 
usług 

Obsługa: 
• prawna • fi~ansowo ksicgowa • 

• doradztwo • marketing • 
Szczegółowych informacji udziela 
codziennie 

dyr. Biura p. Stanisława Rokicka 
lei. 65-93 

Spółdzieln ia Rzcmicśnicza -
Łowicz ul. Podrzcczna 32 

~miejsc ogrwniczona rość miejsc ograrlczooa 
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z·akład 
Gazyfikacji t-eo'71"'\rn:.u ____ 

Aleksandry Lesiak 
w Łowiczu 

M{ 
DUŻY WYBÓR OBUWIA, 

MODNE KRAWATY I OD7.IEŻ 

. poleca Szanownym Klientom 

• 
S~LEP GALANTERYJNY 

----------
Modrzewski & Kutermankiewicz 

Łowicz , ul. Zduńska 17 

ZMZ.ĄD MIASTA~ 
informuje 

że zobowiązał PGK+M do 

• przyjmowania śmieci • 
na wysypisku miejskim 
od mieszkańców miasta 

• bez ograniczeń • 
na stacji be.1zynowej 

przy obwodnicy łódzkiej 

lub tel. 25-88 

• ZAWIERA UMOWY 
na dostawę gazu w butlach 1' 1 kg 

• ZAWARCIE UMOWY 
nie wymaga żadnej wpłaty 

ZAKŁADY PRZEMYSŁU 
OWOCOWO - WARZYWNEGO 

,, ŁOWI CZ'' 

• DOSTAWA 
lub odbiór gazu expresowo 

Uruchomiły sklep hurtowy. 
, 

• CENY KONKURENCYJNE Można w nim nabywać cały asortyment produkowanych wyrobów 

• Sklep znajduje się 

na terenie zakładu. 

• Wjazd od strony 

targowiska miejskiego. 
lOWICZ, BROWARNA 

PAWILON RZEMIEŚLNICZY 

GABINET 1 PIĘTRO 
ZAPRASZAMY 

KOSMETYCZNY 
JOLANTY JABlO~SKIEJ 
POLECA 
•HIGIENICZNE I LECZNICZE 

OCZYSZCZANIE CERY 
•MASAŻ TWARZY I SZYJI 
•CIEMNIENIE BRWI I RZĘS 
•DEPILACJA OWŁOSIENIA 

Z TWARZY, WOSKIEM . 
DEPILACYJNYM 

-
Sprzedam s ilnik do c i Qgn ika C-360 ty~ 3? 
nowy , na g\·1a r ancj i i kuchni Q mi Kro f al ow :ł 

radz i ecką ( 1,4 mln z ł ) . l ow icz , tel 6906 
w godz. 8-16 l ub 310J po godz. 16. 

Biuro Ubogich Turystów 

• MARGOT - TOUR • 
Warszawa ul. Obozowa 82A teł. 37-81-55 

zaprasza na wycieczlci autokarowe do 

T&Mtjl - 900 OOO :d - 8 dni 
...,. - 280 ooo :d - 3 dni 

'Mednia - 480 ooo Zf - 4 dni l 
nod9glem 

H lf1'\burga - 360 OOO Zf - 4 dni 

• Załatwiamy kompleksowo wizy 21 dni oraz przymusowe 

ubezpieczenia • W najbliższym czasie uruchamiamy filię 

naszego Biura w Łowiczu ul. D2ięgielewskiego 6 tel 67-88 

• Dla szkół średnich orgamzuje.ny wyiazdy w krótszym 

terminie. • Jedt z nami w świat za tanie pieniadze -

formalności załatwimy za Cie bi o I czek am y I 

PRZEDSIĘBIORSTWO HURTU SPOZVWCZEGO 

Łowicz, ul. Klickiego 1 tel. 42-67 i 41-14 
oferuje: 

• artykuły spożywcze 
• wyroby spirytusowe, winiarskie, piwo i papierosy 

dla: 
• odbiorców prowadzących i posiadających 

zezwolenie na sprzedaż detaliczną i handel obwoźny. 

• zakładów żywienia zbiorowego: szkół 
• Internatów • stołówek zakładowych • barów 
• bufetów • restauracji 
• dla osób Indywidualnych zakupy w kiosku 
zakładowym w godz. s00 

- 14°0 

• Sprzedaż w cenach hurtowych • 
• Gwarantujemy również dostawę większej ilości własnym 
środkiem transportu po zawarciu odpowiedniej umowy 

sklep 

*FANTAZJA* 
Łowicz, ul. 3-go Maja 3/5 

(d. Świerczewskiego) 
Poleca: 

*a denylV-SATriovvej genefacj 
"UNIDEN" UST .ax& 1 ~dB 

*Telewizory FUNAI i Hitachi 
20"i21" 

*Zestawy CB-RADIO Firmy ' 
UNIDEN" 

" oraz: 
* szeroki asortyment luster 

* pojemników do kuchni mikrofalowych 
• sprzętu oświetleniowego 

J.Ga"\'Vron 

KSIĘGARNIA 
ART. PAPIERNICZE 

ul.Bielawska 
5 
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W JDZ 
ZOBACZ 
KUP : arty kułów spożywczych 

• • • • • • 
POLF -D 

przemysłowych 

sprzęt elektroniczny 

OIM EX 
RENOMOWANYCH FIRM ŚWIATOWYCH 

po najniższych cenach 
• • ŁOWICZ, ul. Nadbzurzańska 19 • • • 

POLECA: 

ANEX • • • • ZA PRAS A • • :1 TELE ·AUDIO· VIDEO • • • 
codziennie od godz. 8°0 do godz 15°0 

: ·Łowicz Browarna 10a 
• •••••••••••••••••••••• 

Maszynopisanie . lowlcz , t~l. 4605. 
1f (NlOC domowa potrzebna. SzczP.qńły tnl.4(,57 

fi' • „tal ators two elcl<tryczne, nrJdzór tP.chnicz 
ny, elektromechanika dtwlnowa 1 automatyka 
pr1emysłowa. Lowlcz, te l . 6681 pn 15.00 

Wi dcof i lmowan ie. t. ow 1 r.z , tel. 3003 

?oszukuję m1eszkan1a w Łowiczu. lowicz 
tel. 50-02. 

iVIDEOFILMOWANIE 

SPÓŁDZIELNIA 
~ 

ÓŁEK ROLNICZYCH 
w Łowiczu 

zatrudni 

· PREZESA ZARZĄDU• 
oferty należy składać 

w terminie do dn 28 02 1991 r 
Łowicz, ul. Poznańska 152 

tel. 61-42 

Poszukuję ga rażu w oko l lcach Oś.22 Lipca 
lowlcz, te l. 66~ 1 

Kur>iQ M-4 w lowlczu . lowicz , tel, qrzeczno~ 
r~(1~f 5 306 po ąodz . 20. oo . 

edam l~dę 1500 w dobrym stanie. lowicz 
tnl.5065, po 16.00 

• ••••••••••••••••••••• . '•' :·· r "lf' 

ZAKŁADY PRZEMYSŁU 

OWOCOWO-WARZYWNEGO 
LOWICZ '' 

'' 
DOMEK 1EDNORODZINNY 
kompletnie wyposażony 120m:J.. 
z garażami 1-00ml 
~owrcz TEL. GS-01 

Młode małżeństwo po5zul<uje mleszkania do 
wynaj~cia w Łowiczu, tel. 6200 

zatrudnią 

e INFORMA1YKA e 
informacje: 

Dział kadr, tel: 52-64;-65;-66 wew 14 

. 
BANK GOSPODARKI :ZYWNOŚC IOEJ 

ODDZIAŁ WOJEWÓDZKI w SKIERNIEWICACH 
z/s w Łowiczu, ul. Starościńska 1 

O A L S Z E ·p O D W Y 2 S Z E N I E 
NIEZWYKLE ATRAKCYJNEGO 
OPROCENTOWANIA WKŁADÓW 

\ OSZCZĘDNOŚCIOV!YCH 

Uprzejmie informujemy·. P.T Klientów, że od 16 stycznia 1991 r. 
podwyższone zostało oprocentowanie wkładów oszczędnośc iow~ych i 
lokat terminowych z 5 miesięcznym i dłuższym okresem przetrzymywan ia. 
Oprocentowanie to wynosi w stosunku rocznym: 

5 n1iesięcznych - 57. % . 36 miesięcznych . - 73 % . . 
6 miesięcznycf:J - 60 % 48 mies ięcznych - 76 % 

12 miesięcznych - 66 % 60 miesięcznych - 80 % 
24 miesięcznych - 70 % 

Oprocentowanie pozostałych wkładów oszczędno śc:9wych I lokat terminowych wynosi: 

1 miesięcznych - 35 % 3 miesięcznych - 54 % 
2 miesięcznych - 40 % 4 miesięcznych - 55 % 

• Informujemy, iż na korzystnych warunkach prowadzimy równ ież rachunki 
wkładów oszczędnościowych dla ludności płatnych na każde żądanie 
i oszczędnościowo - rozliczeniowych. 

• Zapewn iamy kwartalną kapitalizację odsetek od wkładów z 4 m iesięcznym 
i dłuższym okresem przetrzymywani'a. 

ZAPRASZAMY DO KORZYSTANIA Z NASZYCH USŁUG W: 

1. Banku Gospodarki Zywnościowej 0/W w Skierniewicach 
zis w Łowiczu ul. ·Starościóska 1. 

2. Filii Banku Gospodarki Zywnościowej w Skierniewicach, 
ul. Zawadzkiego 4 

• 

----------------------------~8 REDAKCJA NIE ODPOWIADA ZA TREŚĆ OGtOSlfŃ 



r-GiEŁDA---.-GIEŁDA;-- GiEŁDA-- , 
I Już 3 lutego I I i w każdą następną niedzielę • odzieżowa • samochodów I 
I na targowicy miejskiej • sprzętu RTV • motocykli I 

w Łowiczu • części samochodowych • sprzętu rolniczego 
I odbywać się będzie giełda • części motocyklowych I 

. ~ I 
1 sprzedających i kupujących I 

10 

I SERDECiNIE ZAPRASZAJĄ I 
l. inf. tel. 41 -83 ajenci targowicy . inf. tel. 41-83 J 

~------------------~---------~ 
sKUP 

metali kolorowych 
(MIEDŻ,MOSl~DZ,BRĄZ,ALUMINIUM 
CHŁODNICE SAMOCHODOWE} 

Łowicz*Zagrodowa 42 
TEL.WARSZAWSKI 82 635·91·29 po1e·· 

Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno- Handlowo- Usługowe 

• JOANNA• 
Łowicz, ul. Przechodnia 2, tel. 6080 

oferuje 
do sprzedaży wyroby pończosznicze 
• rajstopy i skarpetki • 
po konkurencyjnych cenach zbytu 
• Kupić może każdy ! 
• Przyjdź, zobacz! 
Ponadto posiada do sprzedaży 

automaty pończosznicze typu 03 Va, 
D3Vc 
Cena do uzgodnienia 

• JOANNA• 
Zamienię mieszkanie (kaw::i l erl<G) lń1'2 Śród 
mieście na lowicz. Lowicz, tel.5611, 5h l 2 
5613 wew 244 w godz.0-15.00 
Sprzedam telewizor cz-o i ały i kolorowy 
PAL-SECAM. KupiQ 1 ha zleml w okolicach 
Łowicza, tel.2623 

Wideofilmowanie, Łowicz, tel. 6320 

$ e 
ZAKŁAD USŁUGOWY 
STOLARSKO• CIESIELSKI 
wykonuje: 

•BOAZERIE ~~~~ 
•PODŁOGI 

.•SCHODY ~- !e!!~~ 
•PORĘCZE · ' ~ ~ li·~~ 
•SZAFY ' . , I\ 
• PAWLACZE ! ) ~ I lf(-~ 
•WIĘŻBY DACHOWE . 
LOW/CZ tel.26-11 

(I) PO GO~ZINIE 18°0 G) 

Duńska Firma 

*KODAN* 
w Boczkach koło Łowicza 

poszukuje pracowników 

* 

do szwalni i krojowni 
oferujemy: 

*wysokie zarobki 
* dowóz do pracy 

autobusem zakładowym 
kontakt: 
*osobisty 

*lub telefon: 116-1 O (Łowicz) 

zakład naprawy sprzętu 
. TELE ·AUDIO·VIDEO i ffl! 1111111Y • •• 

rs~~~~.~~~lfN~~~~GO 11 i~n·. J I (f) *%3. ~ 
POLECAMY USŁUGI W ZAKRESIE NAPRAWY 
·TELEWIZORÓW KOLOROWYCH I CZARNO·-BIAŁYCH 
·RADIOODBIORNIKÓW· RADIOMAGNETOFONOW 
· MAGNETOFONOW· ODBIORNIKOW SAMOC:HODOWYCH 

W • d ·GRAMOFONÓW· APARATÓW TELEFONICZNYCH · 1 toi · RADIOTELEFONOW · WZMACNIACZY AKUSTYCZNYCH 
• ELEKTRONICZNYCH INSTRUMENTÓW MU;~YCZNYCH 

INSTALOWANIE.ANTEN TV, PRZESTRAJANIE PAL-SECAM 
I UKF ODBIORNIKOW RADIOWYClrt 

..... ~--------------------------------------REOAKCJA NIE ODPOWIADA ZA TREŚĆ OGLOSZE~ 

SorzecJ:-tż nierza .gę'i i crio z pełnym nuchcm. 
"nna Gosl<n, Ost rów l J, te l. 11 897 

ZAKŁAD 

USŁUG 

MIESZKANIOWYCH 
poleca : 

e ~ALUZJE 
aluminiowe (RFN) 

e WYGŁUSZANIE 
ocieplanie drzwi 

e OBICIE 
ozdobne drzwi boazerią 

e ZAMKI 
blokady, blachy 

e DRZWI 
harmonijkowe drewniane 
i z tworzywa 

e OKAPY 
nadkuchenne 

Terminy : styczeń, luty 
. zapewniamy 

solidne i fachowe 
wykonanie 

udzielamy gwarancji 
Łowicz, tel. 46-85 

' 

w god·z. 8°0 -10°0
, 14°0

- 20°0 

Nf\S T~PNY NUMER "UO\~CGO ŁO'lHCZAtHtJA" UKAŻE 
SIĘ 8 LUTEGO OGŁOSZENIA PRZY~~UJEMY ro ~ 
NUMEREM TELEFOt~lJ ~65 7 OO POtHEOZ I/\ŁKIJ ~ 
W PR7YPAOKU ZA:1ÓWIENIA PRZEZ KLIENT A OC:LIJ~ 
SZENIA TEJ SAMEJ TREŚCI W CO NAJMNIEJ 3 
NUMERA~H "Nl" STOSUJEMY R~BAT W \~YSOKOŚCI 
20 \ CALOŚCI RACHUNKU !tł 
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